



## Corresponsabilitat

Fa dies ja que estem en el dia després del 25-N, una data que està fent història i que està marcada en el calendari de la memòria col·lectiva de Catalunya, Espanya... Diumenge passat els catalans vam participar massivament en unes eleccions autonòmiques que estan donant i donaran molt en joc. Després d'una campanya electoral intensa, marcada per fets que han estat determinants en el resultat final, arriba el moment després. La relació dels fets ens diu que el poble de Catalunya va anar a les urnes convencut de la gran transcendència que tenien aquests comicis després de fets tan importants com la manifestació a Barcelona de l'11 de Setembre passat, la convocatòria de les eleccions per part del president de la Generalitat de Catalunya, Artur Mas, i tot el seguit d'esdeveniments, polítics i socials, que van tenir lloc durant la campanya electoral.

**HA ESTAT UNA CAMPANYA ELECTORAL** que va passar per la comarca del Vallès Oriental deixant imprompta en mitings com el que CiU va fer al Pavelló Municipal d'Esports amb l'assistència de més de 1.500 persones i la presència de tots els líders – exceptuant Josep Antoni Duran Lleida – de la coalició nacionalista. Va ser en aquest pavelló, en aquest escenari, on va prendre carta principal l'anunci de diverses querelles per part del propi president Artur Mas i de l'expresident Jordi Pujol contra el diari El Mundo, que s'ha erigit en protagonista no volgut de la campanya en denunciar possibles irregularitats econòmiques relacionades amb aquests dos mandataris. Un dia després, el 26-N, el conseller d'Interior, el vallesà Felip Puig, anunciava també la decisió de querellar-se contra l'esmentat rotatiu en atribuir-li una participació en l'anomenat cas Palau, tan estretament vinculat a un altre vallesà, Fèlix Millet.

**LA RESTA DE PARTIS POLÍTICS** també van fer una campanya prou intensa a la comarca Fets importants per a unes eleccions, no ho oblidem, que tenien i tenen el punt de mira en l'objectiu de realitzar d'aquí a un temps un referèndum que pugui determinar el dret a decidir el futur (independència sí, no...) del poble de Catalunya.

**ELS RESULTATS ELECTORALS** (CiU, 50 diputats; ERC, 21; PSC, 20; PP, 19; ICV, 13; C's, 9, i CUP, 3, han deixat un panorama sobirà una mica complicat. És l'hora, la societat així ho demana, de les responsabilitats i de la corresponsabilitat política per saber si s'ha de seguir i de quina manera amb el camí iniciat o no. I és l'hora també de fer front als reptes socials, que són molts i molt greus d'aquest país, en uns moments de grans dificultats econòmiques per a molts treballadors (uns 37.942 a l'atur en aquests moments a la comarca del Vallès Oriental) i moltíssimes famílies que passen per penúries econòmiques.

**DEL RESULTAT FINAL D'AQUESTES ELECCIONS**, de les quals tant se'n parla i se'n parlarà per ser determinants de cara al present i al futur de Catalunya, ens quedem, amb clau política vallesana, amb els recentment elegits diputats que la comarca tindrà com a representants en el nou Parlament. Els elegits per a dur a terme aquesta gran tasca que s'espera d'ells, han estat: Felip Puig i Jordi Turull, de CiU; Jordi Solé, d'ERC; Jordi Terrades, del PSC, i Albert Rivera de C's. Tots cinc tenen l'obligació i el deure de complir amb rigor i honorabilitat la seva feina. Els vallesans, d'una manera especial seguiran les seves passes i les respectives actuacions.

## HOY GRANOLLERS

EL RELATO DE UN ROMPECABEZAS DE 7.565.603 PIEZAS

# Los tres perfiles de *Los Otros*, los que no son *indepes* [sin mutilar]



Los que fueron a la mani del 12-O eran del primer perfil: los idealistas.

**Este escrito aparentemente salió publicado en la pasada edición, pero sólo aparentemente, porque en realidad en un error del proceso de montaje apareció mutilado en EL SEGUNDO PERFIL y desapareció completamente EL TERCER PERFIL, y el final del escrito que era el que explicaba el título y algo más: daba la clave del resultado que finalmente acabó siendo. Disculpen el error, el original era así, y les aseguramos que no tiene desperdicio:**

*Conscientes de que se trata de un asunto delicado, de esos que levantan ampollas, vamos a ser cautos, ya que estamos en el reino (o la república) de los sentimientos. Así empezamos la semana pasada la primera parte de un escrito que acababa así: la próxima semana explicaremos el perfil de los Otros. Y en eso estamos. Si a los indepés les diseccionamos en tres tipos: los listos, los idealistas y los desinformados. La misma tipología sirve para los Otros. Con un distinguo nada baladí: porque en la diferencia está el peso de la balanza: los desinformados se convierten en apáticos.*

Antes de retratar a estos tres tipos, conviene decir el porqué el nombre genérico de *los Otros*, tomado de la película de Amenábar. Decimos *los Otros* para calificar a una mayoría (o minoría) silenciosa que como tal no dice nada, pero que según las encuestas hay un 41,8% de vallesanos que dicen sentirse catalanes y españoles, y que de hecho ocupan la franja sociológica mayor que existe en un abanico que va de sentirse sólo catalanes a sólo españoles y pasando por la estación intermedia de más catalanes que españoles o más españoles que catalanes. Pues bien, se trata de distinguir a estos *Otros* que apenas aparecen en los ecos de la opinión publicada.

**EL PRIMER PERFIL.** Los idealistas tienen el mismo ADN que los *indepés*, pero de signo contrario, por eso el diálogo es imposible. Los idealistas se sienten españoles (y también catalanes: recuerden estamos en ese 41,8% que

dicen sentirse catalanes y españoles) de forma espontánea y natural. No les afecta el debate del déficit fiscal. Si existe, están a favor de que se revise, por supuesto, pero eso no afecta a su identidad nacional. Para entendernos usando la clásica frase del President Macià: ¿República? ¿Monarquía? ¡Catalunya! Pues eso, pero: ¡España y Catalunya! o ¡Catalunya y España! El orden de los factores no altera el valor del producto.

Y así como los *indepés* disfrutaban como cosacos con este debate, lo disfrutaban como un sueño; *los Otros*, de este perfil romántico, lo viven como una pesadilla. Puestos a encarnar estas personas en un nombre concreto, el garriguense **Albert Rivera** sería el mejor modelo.

**EL SEGUNDO PERFIL** es el de los listos. Son aquellas personas conscientes (y temerosas) de los problemas económicos derivados de una

ruptura. Y aquí sí que hay muchos colectivos afectados: los pensionistas y los parados son los que están en situación más delicada, porque en una ruptura unilateral y, por lo tanto, sin acuerdo con España y fuera de la UE, ¿quién iba a financiar las pensiones con la actual deuda? Esta semana la Generalitat ha desembolsado los llamados bonos *patrióticos* que vencían a un año, gracias a la transferencia ad hoc del Fondo de Liquidez del Estado. De lo contrario, ni los titulares de estos fondos los habrían recuperado.

En los dos últimos años lo que recauda la Seguridad Social en Catalunya es deficitaria en relación a lo que está pagando. Es decir que habría que acudir al endeudamiento externo. ¿Y fuera de la UE quién nos prestaría el dinero? Y lo que es peor ¿A qué precio? Los pensionistas y los parados son los dos colectivos más vulnerables, pero no los únicos, también los que tienen la suerte de tener un trabajo. Y eso se nota más en las empresas grandes, las que tienen como mercado natural, el mercado español. A estos empresarios no les hace ninguna gracia hablar de esta hipótesis de futuro. De hecho a la pregunta que les hizo la Cambra de Comerç sobre la

CATALUNYA NO ES UNA, SINO TAN COMPLEJA COMO MIRADAS TIENE. LA FOTO REAL ES LA SUMA DE TODAS ELLAS...